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Risskov d. 9. maj 2002 
 

Nyhedsbrev 
 
 
Til interessenterne i Vestrup Nord Vindmøllelaug I/S. 
 
Nu er den værste forårstravlhed overstået, og det er igen tid for lidt nyheder fra 
vindmøllelauget. 
 
Den 16. marts blev det årlige interessentskabsmøde afholdt på Dalbyover kro. I alt 20 
interessenter mødte frem. Mødereferatet er vedlagt dette brev. 
 
På interessentskabsmødet blev både bestyrelsen og suppleanterne genvalgt, så bestyrelsen 
ser fortsat således ud: 
 
 Navn Adresse Postnr. By Tlf.nr. 
Formand Frede Laursen Hobrovej 217 - Gravlev 9520 Skørping 98375116 
Næstformand Allan Steen 

Christensen 
Rønnevej 3 - Harridslev 8900 Randers 86442424 

Kasserer Jørgen Gammelby Færgevej 61 - Udbyhøj 8970 Havndal 86472124 
Sekretær Kim Plauborg Vejlby Vænge 313 8240 Risskov 86216802 
Best. medlem Kaj Skalski Georgsminde 17 8900 Randers 86416231 
1. suppleant: Frits Dahl Søndergaardsvej 24 8900 Randers 86474051 
2. suppleant: Benny Adriansen Hobrovej 69 8900 Randers 86405974 
 
 
Vindmøllen har indtil udgangen af april måned 2002 produceret 5,8 millioner kWt , hvilket er en 
smule over de budgetterede 5,4 millioner kWt. De første 3 måneder af 2002 blev over 
gennemsnittet, så alt tyder på, at det bliver et godt vindår i år. 
 
 
 
 
 

Med venlig hilsen 
Bestyrelsen 
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Mødereferat 

 
Møde: Interessentsskabsmøde  
 
Mødedato: 16. marts 2002 kl. 12.00 
  
Mødested: Dalbyover Kro  
 
Deltagere: Bestyrelsen: Frede Laursen (FL), Allan Steen Christensen (ASC), Jørgen 

Gammelby (JG), Kaj Skalski (KS) og Kim Plauborg (KP). 
20 interessenter inkl. bestyrelsen. 
  

Fraværende:  
 
Referent: Kim Plauborg 
 
Interessentsskabsmøde 
 
Dagsorden: 

1. Valg af dirigent. 
2. Valg af stemmetæller og referent. 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år. 
4. Forelæggelse af regnskab med bestyrelsens indstilling til anvendelse af 

overskud eller inddækning af tab, samt forelæggelse af budget for det 
kommende år. 

5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter. 
6. Valg af revisor. 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter. 
8. Eventuelt. 

 
1. Valg af dirigent 
FL bød velkommen til de fremmødte. 
Tom Plauborg (TP) blev igen i år valgt til dirigent. TP konstaterede, at mødet var lovligt 
indkaldt. 
 
2. Valg af stemmetæller og referent 
Tommy Christensen og Verner H. Jeppesen blev valgt til stemmetællere. KP blev valgt til 
referent. 
 
3. Bestyrelsens beretning for det forløbne år 
Sidst i maj måned brød vindmøllens gearkasse ganske som forventet sammen. Dette skete 
på det mest optimale tidspunkt for os, dvs. lige før NEG Micon alligevel havde planlagt at 
udskifte gearkassen samt i de vindmæssigt rolige sommermåneder. Den nye gearkasse er 
en såkaldt retrofit gearkasse, dvs. en brugt gearkasse, som er blevet modificeret, så den ikke 
skulle blive slidt op, lige så hurtigt som den gamle. NEG Micon yder 2 års garanti på den nye 
gearkasse. 
 
Erstatningen for drifttabet fra vores forsikringsselskab blev i første omgang sat til 83.000 kWh 
beregnet ud fra tal fra 2001. Bestyrelsen protesterede mod dette og fik erstatningen ændret, 
således at den i stedet blev beregnet på baggrund af produktionen fra 2000. Erstatningen kom 
dermed til at blive på hele 138.000 kWh. Bestyrelsen fik herefter ændret forsikringen, således 
at den dækker de forventede 1.450.000 kWh og ikke de budgetterede 1.260.000 kWh. 
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Vindåret blev ellers det dårligste, der endnu er registeret af Dansk Vindmølleforening. Den 
gennemsnitlige produktion lå på kun 80% af et normalt år. Vores vindmølle producerede 86% 
af det budgetterede til trods for stoppet i forbindelse med udskiftningen af gearet. 
 
Told og Skat har truffet afgørelse om at ændre på afskrivningsreglerne mht. køb og salg af 
vindmøller. Told og Skat mener ikke, at Vindmøllelauget kan afskrive omkostningerne i 
forbindelse med købet af vores vindmølle. Vi har dermed 100.000 kr. mindre at afskrive totalt 
dvs. ca. 80 kr. per andel. Bestyrelsen har besluttet at anke afgørelsen sammen med en 
række andre vindmøllelaug. 
 
I dag afregnes el-produktionen fælles for de 4 af møllerne ved Vestrup efter en fælles 
hovedmåler. Den høje takst for strømmen, som kun gælder de første fuldlasttimer, afregnes 
dermed også fælles for de 4 møller. Ved den interne fordeling efter vindmøllernes sidemålere 
tages der hensyn til antallet af fuldlasttimer, så ingen bliver snydt. Havde hver vindmølle deres 
egen hovedmåler, kunne ELRO afregne med hver enkelt mølle, og det ville ikke være 
nødvendigt at lave en masse fordelingsberegninger. Det ville også have den fordel, at 
fordelingen ikke bliver forkert, hvis en af sidemålerne fejler, som det netop er sket for mølle nr. 
2 i år. Bestyrelsen vil modtage et tilbud på en installation af egen hovedmåler og diskutere, om 
denne skal opsættes. 
Bestyrelsens beretning godkendes enstemmigt. 
 
4. Forelæggelse af regnskab 
JG gennemgik nøgletallene i regnskabet for 2001 samt budgettet for 2002. 
Grunden til det meget dårlige udbytteresultat for 2001 skyldes dels periodeforskydninger og 
dels det generelt dårlige vindår. Erstatningen fra forsikringsselskabet giver et godt plus.  
Andelskontoen er blevet annulleret til fordel for en højrente-konto, som på daværende 
tidspunkt gav 4,75%. 
Der er i alt blevet udbetalt 465,75 kr./andel i 2001. 
Opsparingen er nu oppe på 326.000 kr., og vi er dermed godt på vej mod de 500.000 kr., som 
er målet. 
I år skal der for dem, der har valgt beskatning iht. Andelsindgrebet, opgives et beløb på 
selvangivelsen. Dette skyldes de nye afskrivningsregler. 
De Øresundsobligationer lauget anbragte en del af opsparingen udløber i slutningen af 2002. 
Bestyrelsen vil til den tid diskutere mulighederne for at geninvestere pengene. 
Regnskabet godkendes enstemmigt. 
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5. Valg af interessenter til bestyrelsen og suppleanter 
Allan Steen Christensen, Kim Plauborg og Kaj Skalski fra bestyrelsen var på valg. Alle tre var 
begge villige til genvalg, og da der ikke var øvige, der ønskede at stille op, blev de valgt 
enstemmigt. 
Suppleanterne Frits Dahl og Benny Adriansen var ligeledes på valg. De var begge to villige til 
genvalg, og da der ikke var øvige, der ønskede at stille op, blev også de valgt enstemmigt. 
Bestyrelsen dannes derfor forsat af følgende interessenter: 
 
Frede Laursen 
Allan Steen Christensen 
Jørgen Gammelby 
Kim Plauborg  
Kaj Skalski 
1. suppleant: Frits Dahl 
2. suppleant: Benny Adriansen 
 
6. Valg af revisor 
Ligesom sidste år skønnes det ikke nødvendigt at vælge en intern revisor, da lauget ikke fører 
en decideret kassebog. Bestyrelsen vil forsætte med at bruge Ole Vestergaard som laugets 
eksterne revisor. 
 
7. Forslag fra bestyrelse og interessenter 
TP konstaterede, at der ikke er kommet nogen forslag til bestyrelsen. 
 
8. Eventuelt 
Der blev spurgt, hvor meget andelene er værd idag? I de sidste handler har salgsprisen været 
den samme som den oprindelige købpris, dvs. 3.793 kr./stk. Bestyrelsen understreger dog, at 
prisen udelukkende er et spørgmål mellem køber og sælger; den fastsættes med andre ord 
ikke af bestyrelsen. 
 
Bestyrelsen spurgte, om den skulle arbejde videre med at få et tilbud på en seperat måler til 
vores mølle. De øvrige interessenter synes, dette var en god idé. 
 
Februar nummeret af månedsmagasinet Naturlig Energi blev uddelt til alle de fremmødte. 
 
TP takkede for god ro og orden og FL takkede TP for at have have svunget dirigentstokken. 
 
Mødet sluttede kl. 13.05. 
 
Lauget var herefter vært ved et lettere traktement. 


